

طارق أبو شاويش | TAS

مستشار وباحث ومدرّب في التعليم والتقويم والتطوير المؤسسي وبناء القدرات، يجمع بين الدقة البحثية والمخرجات القابلة للاستخدام.

01

القيمة المهنية

- أكثر من 22 عاما من الخبرة المتدرجة في التعليم والتطوير التربوي وتنسيق التقييم.
- تحويل البيانات والبحث إلى أدوات وقرارات وخطط تحسين قابلة للتنفيذ.
- العمل بالعربية والإنجليزية، مع مراعاة السياق والخصوصية والنزاهة المهنية.

02

الخدمات الأساسية

- تشخيص منظومات التقويم وضمان الجودة وإعداد خرائط التحسين.
- تصميم وتنفيذ التدريب وبرامج بناء القدرات وأدوات التقييم والمتابعة.
- تصميم البرامج والتدخلات وأطر النتائج ومؤشرات المتابعة والتقييم.
- البحث التطبيقي وترجمة المعرفة والتحول الرقمي والذكاء الاصطناعي المسؤول.

03

أدلة مختارة

- إطار جودة تعليمية وخطط تدخل قائمة على البيانات.
- برنامج التحول الرقمي والإدارة الإلكترونية لوزارة الشؤون الاجتماعية والعمل.
- رسالة MBA حول الذكاء العاطفي وفعالية اتخاذ القرار.
- بحث وكتاب: من الإنستغرام إلى اللينكد إن.
- برامج في تدريب المدربين والقيادة الاستراتيجية وضمان الجودة.

صاغ التعاون: استشارة مركزة • مشروع محدد • شراكة مؤسسية

Tareq Abu Shawish | TAS

Consultant, applied researcher and facilitator in education, assessment, institutional development and capacity building, connecting rigorous thinking with usable outcomes.

01

Professional value

- More than 22 years of progressive experience across education, educational development and assessment coordination.
- Translating data and research into practical tools, decisions and improvement roadmaps.
- Working in Arabic and English with attention to context, privacy and professional integrity.

02

Core services

- Assessment-system and quality-assurance diagnostics with actionable improvement roadmaps.
- Training and capacity-building design, facilitation, evaluation and follow-up.
- Programme and intervention design, results frameworks, monitoring indicators and executive reporting.
- Applied research, knowledge translation, digital transformation and responsible AI.

03

Selected evidence

- Educational quality framework and data-informed intervention plans.
- Digital transformation and e-administration programme for the Ministry of Social Affairs and Labour.
- MBA research on emotional intelligence and decision effectiveness.
- From Instagram to LinkedIn research and book.
- Programmes in training of trainers, strategic leadership and quality assurance.

Engagement: focused consultation • defined project • institutional partnership